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وقتي تورم صفر درصدي نقطه به نقطه بهمن ماه از س��وي رئيس جمهور 
به عنوان يك دستاورد اقتصادي عنوان شد، بي شك قلب هر فردي كه با 
مباني ابتدايي علم اقتصاد آشناس��ت به درد آمد زيرا در هيچ كجاي دنيا 
چنين امري را به عنوان يك دستاورد عنوان نمي كنند. براي توضيح چنين 
دستاورد پوچي لازم به توضيح است كه براي استخراج تورم به طور معمول 
360 قلم كالا دستچين مي شود و تغيير قيمت اين كالا ها در يك بازه زماني 

يك ماهه يا يك ساله مبناي محاسبه تورم قرار مي گيرد. 
حال اگر به هر دليلي به يكباره قيمت ها در يك ب��ازه زماني به طور مثال 
يك ساله 100درصد رشد پيدا كند و تنها براي يك ماه قيمت هايي كه در 
گذشته 100درصد رشد داشته اند تغييري نكنند، اين بدان معني است كه 

تورم نقطه به نقطه در ماه مذكور صفر درصد بوده است. 
در اين بين بايد عنوان داشت كه اساساً در تصميم گيري هاي اقتصادي 
به طور معمول تورم سالانه مدنظر قرار مي گيرد زيرا به دلايل مختلف 
امكان دارد تغيير قيمت كالاها در ماه هاي مختلف سال متفاوت باشد 
به طور مثال ما مي توانيم از طري��ق واردات ارزان قيمت كالا به يكباره 
بازارها را مملو از كالاي ارزان قيمت كنيم و حتي تورم را با اعداد منفي 
نيز رو به رو كنيم،  از سوي ديگر همانطور كه عنوان شد تعداد اقلام براي 
محاسبه تورم 360 قلم كالاست و امكان دارد در جريان محاسبه تورم 
قيمت كالاها با سه گزينه رشد، كاهش يا بدون تغيير مواجه شود، حال از 
آنجا كه تورم معدل تغيير قيمتي مجموعه 360 قلم كالاست امكان دارد 
به طور مثال تورم كالاهايي كه در بخش خوراكي وجود دارد و مورد نياز 
مردم است با رشد قيمت مواجه بوده باشد اما تورم بخش مواد دخاني با 
كاهش قيمت مواجه شده باشد كه اين نوسان ها مي تواند خروجي معدل 

را كه همان تورم است به عدد صفر برساند. 
گفتني است در مورد فوق اگرچه تورم كل صفر معرفي مي شود اما اگر به 
طور مثال تورم بخش خوراكي را به طور مجزا بخواهيم گزارش كنيم بايد 
عنوان داشت كه تورم در اين بخش صعودي بوده و در بخش دخاني نزولي 
بوده است، بدين ترتيب مي بينيم كه در جريان معدل گيري از 360 قلم 
كالا براي محاسبه تورم فرودها و نزول هاي قيمت كالاها به درستي نوسان 
قيمت ها را گزارش نمي كند.  در پايان از آنجايي كه رئيس دولت يازدهم 
صفر شدن تورم نقطه به نقطه را يك دس��تاورد عنوان داشته لازم است 
متذكر شويم كه اساساً نرخ تورم نقطه به نقطه گوياي شرايط اقتصادي 
يك كشور نيست زيرا براي آنكه بخواهيم شرايط اقتصادي يك كشور را 
مورد ارزيابي قرار دهيم، بايد به شاخص هاي ديگر اقتصاد كلان يعني رشد 
اقتصادي، نرخ بيكاري و... رجوع كنيم. در اين بين بهتر بود به جاي آنكه 
دكتر روحاني نرخ تورم نقطه به نقطه را به عنوان يك دستاورد عنوان كند، 

هزينه حيات يك آدمي را در كشور ايران براي مردم بازگو كند. 
انسان براي زنده ماندن ناگزير اس��ت در روز سه وعده غذا بخورد، اين در 
حالي است كه حداقل هزينه سه وعده غذاي روزانه را اگر با ارفاق فراوان 
20هزارتومان در نظر بگيريم يك كارگر مجبور است كل حقوق 607هزار 
توماني ماهانه خود راخرج هزينه خوراكش كند، لازم به ذكر است علاوه بر 
خوراك كارگر با هزينه هاي ديگري چون مسكن، كفش و پوشاك، حمل و 
نقل، آموزش، ارتباطات و... روبه رو است. در اين بين آمارهاي بانك مركزي 
طي سال هاي 83 الي 92 نشان مي دهند كه خانوارهاي ايراني براي جبران 
بخشي از كس��ري درآمدي خود، جلوگيري از افت قدرت خريد و مقابله 
با افزايش قيمت  ها، بخش قابل توجهي از نيازهاي غذايي خود را كاهش 
داده اند،  به عبارتي آمارها نشان مي دهد كه ميزان مصرف خانوار در حال 
كاهش است و اين مسئله مي تواند حتي سلامت جامعه را نيز تهديد كند 
كه البته اين مسئله در مورد خانوارهاي كم درآمد نمود بيشتري دارد. در 
پايان بايد عنوان داشت كاش رؤساي جمهور ايران پيش از آنكه بخواهند 
سخنان اقتصادي را عنوا ن كنند آن را با چندين مشاور اقتصادي در ميان 
بگذارند تا در صورت وجود نقايصي از طرح مباحث پيش پا افتاده اقتصادي 

آن هم پشت تريبون هاي ملي جلوگيري شود.

بانك مهر اقتصاد رتبه دوم را در ميان 
بانك هاي خصوصي كشور كسب كرد

 دكت�ر نت�اج از كس�ب جاي�گاه دوم بان�ك مه�ر اقتص�اد در 
مي�ان بانك ه�اي خصوص�ي كش�ور ب�ر اس�اس رتب�ه بن�دي 
انج�ام ش�ده از س�وي س�ازمان مديري�ت صنعت�ي خب�ر داد. 
به گزارش روابط عمومي بانك مهر اقتصاد، دكتر نتاج مدير عامل بانك با 
اشاره به رتبه بندي 100 شركت برتر ايران كه همه ساله از سوي سازمان 
مديريت صنعتي برگزار مي ش��ود، گفت: در اين رتبه بندي كه بر اساس 
اطلاعات سال مالي 1392 صورت گرفته اين بانك به رغم شدت يافتن 
رقابت نسبت به سال گذشته توانست در ميان 13 بانك غير دولتي حاضر 
در اين فهرست جايگاه دوم را پس از بانك پارسيان از آنِ خود كند. دكتر 
نتاج از 107 رتبه صعود بانك مهر اقتصاد در مجموعِ هشت سال مالي خبر 
داد و گفت: اين بانك با كسب حد نصاب 11 درصد سرعت رشد طي سال 
مالي 1392 و 86 درصد سرعت رشد طي سال هاي 85 تا 92 موفق شد 
به افق چشم انداز خود مبني بر قرار گرفتن در ميان پنج بانك برتر كشور، 

پيش از زمان پيش بيني شده دست يابد. 
---------------------------------------------------

 بانك دي موفق به دريافت تقديرنامه 
دو ستاره تعالي سازماني شد

بان�ك دي در نخس�تين حض�ور خ�ود در فرآين�د ارزيابي مدل 
تعالي س�ازماني موف�ق به درياف�ت تقديرنامه دو س�تاره ش�د. 
به گزارش روابط عمومي بان��ك دي، در دوازدهمين دوره جايزه ملي 
تعالي سازماني كه بر اساس مدل EFQM از سوي سازمان مديريت 
صنعتي و مركز مطالعات بهره وري و منابع انساني و همچنين با مشاركت 
جمعي از نخبگان دانشگاهي، اقتصادي و صنعتي برگزار شد، بانك دي 
موفق به دريافت »تقديرنامه دو ستاره« شد. امسال در بخش تقديرنامه 
مدل EFQM حدود 600 شركت خود را نامزد دريافت كرده بودند كه 
پس از ارزيابي سازمان مديريت صنعتي تنها 35 شركت از جمله بانك 

دي موفق به دريافت تقديرنامه شدند. 
---------------------------------------------------

مطالبات مانده بانك ملي 30 درصد كاهش يافت 
 همتي: بدهي دولت به بانك ملي

16هزار ميليارد تومان شد 
خوش�بختانه ب�ا ت�اش مجدان�ه هم�كاران، تح�ولات مثبت�ي 
در س�ال 1393 در بان�ك مل�ي اي�ران انج�ام ش�ده اس�ت. 
دكتر عبدالناصر همتي در همايش مس��ئولان ارش��د اين بانك گفت: 
خوشبختانه با تلاش مديران و كاركنان بانك، شاخص هاي اصلي بانك 
ملي ايران بهبود يافته و روند امور به خوبي پيش مي رود كه همه اينها 

نويد وضعيتي بهتر در سال 1394 را مي دهد. 
مدير عامل بانك ملي ايران، كاهش بيش از 30 درصدي مانده مطالبات 
غير جاري اين بانك در س��ال 1393 را به عنوان يك اقدام بسيار مهم 
ارزيابي كرد و گفت: خوشبختانه در زمينه وصول مطالبات معوق طي 
سال جاري با تشكيل كميته هاي مختلف، تلاش هاي بسيار خوبي انجام 
شده و با وصول نقدي در كنار تحكيم وثايق و اصلاح نرخ، به سودآوري 
بانك كم��ك خوبي كرده اس��ت، البته متأس��فانه به علت مش��كلات 
مانده براي دولت و نبود منابع اضافي، دولت نتوانسته بدهي خود را  باقي 
تعديل كند و مانده بدهي دولت به بانك ملي ايران به 160 هزار ميليارد 

ريال رسيده است.

رد نمايشي بودن افتتاح فاز 12 پارس جنوبيهادي  غلامحسيني
 پتروپارس: 1/8 ميليارد دلار

ارزش توليدات گازي تا به امروز
ب�ا لغو ش�دن افتت�اح بزرگ تري�ن طرح صنعتي كش�ور توس�ط 
رئيس جمهور، ابهام ها در باره نيمه كاره بودن فاز 12 پارس جنوبي 
افزايش يافت اما مديرعامل شركت نفت و گاز پارس با رد اين موضوع 
گفت: دليل لغو افتتاح فاز 12 پارس جنوبي مشغله رئيس جمهور، 
بدي آب و ه�وا و امكانپذير نبودن پرواز چرخ ب�ال در آن روز بود. 
به گزارش »جوان«، طي يك ماه گذش��ته خبرهاي بس��ياري در باره 
فاز 12 پارس جنوبي ش��نيده شد؛ گروه نخس��ت اين فاز را در آستانه 
بهره برداري دانس��ته و عنوان مي كنند اين پروژه به عنوان بزرگ ترين 
پروژه صنعتي جمهوري اس��لامي ايران به مرحله توليد رسيده است. 
گروه ديگر نيز بر اين باورن��د اين پروژه هنوز به مرحل��ه بهره برداري 

نرسيده و افتتاح آن نمايشي است. 
علي اكبر شعبانپور، مديرعامل شركت نفت و گاز پارس پس از بازديد 
خبرنگاران از تأسيس��ات فاز 12 پ��ارس جنوبي در ب��اره ناقص بودن 
مهم ترين فاز پارس جنوبي گفت: به عنوان يك مدير فني مي گويم كه 
شايعه ناقص بودن اين پروژه صحت ندارد و تأسيسات توليد و پالايش 

گاز اين فاز به طور كامل مورد بهره برداري قرار گرفته است. 
شعبانپور كه در آستانه بازنشستگي قرار دارد اين پروژه را بزرگ ترين 
پروژه تاريخ صنعت كشور طي چهار دهه اخير دانست و افزود: به هيچ 
وجه به دنبال افتتاح نمايشي نبوده ايم، حتي در حالي كه در دهه فجر 
امكان افتتاح اين پروژه وجود داشت وزارت نفت زير بار اين كار نرفت 
ولي اكنون در ش��رايطي قرار داريم كه بهره ب��رداري از پروژه به جايي 
رسيده كه پالايشگاه با حداكثر توان كار مي كند و هر سه سكوي پروژه 
نيز در حال توليد گاز هستند و از نظر ما در بحث فني هر آنچه لازم بوده 
انجام ش��ده و بازديد خبرنگاران از مراحل توليد، انتقال و فرآوري گاز 

نشان دهنده شرايط است. 
به گفته شعبانپور، هدف اصلي در به ثمر رساندن طرحي به اين بزرگي 
كه بزرگ ترين پروژه تاريخ صنعت كش��ور محس��وب مي شود به طور 
كامل محقق شده و س��ه س��كوي گازي تجهيزات انتقال گاز به طول 
150 كيلومتر و پالايشگاه فاز 12 در حال بهره برداري است. در شرايط 
تحريم كه تحريم كنندگان تمرك��ز اصلي خود را بر فلج كردن صنعت 
نفت و گاز كشور گذاشته بودند، ديدن رس��يدن اين طرح به سرانجام 

مورد نظر باعث افتخار است. 
وي ادامه داد: در زمس��تان و در دوران اوج مصرف روزانه 106 تا 107 
ميليون متر مكعب گاز به شبكه سراس��ري تزريق مي شد، اما به دليل 
آماده نبودن كامل پالايشگاه افتتاح را به عقب انداختيم چراكه در اين 

شرايط دليلي براي افتتاح نمايشي اين پروژه وجود ندارد. 
مديرعامل ش��ركت پتروپارس هم در اين نشست خبري با بيان اينكه 
ارزش محصولات توليدي ف��از 12 پارس جنوبي تا ب��ه حال به بالاي 
1/8ميليارد دلار رس��يده اس��ت، گفت: مي��زان 9/2 ميليون بش��كه 
ميعانات گازي نيز از فاز 12 صادر ش��ده و در حال حاضر 1/8 ميليون 
بش��كه ميعانات گازي در مخازن اين فاز وجود دارد ك��ه آماده صادر 

شدن است. 
به گفته محمد جواد شمس، با راه اندازي واحدهاي گوگردزدايي تاكنون 
2200 تن گوگرد با جداس��ازي از گازهاي توليدي اين فاز توليد شده 
است كه علاوه بر ارزش ريالي آن ارزش زيست محيطي بسياري دارد. 

وي با اشاره به اينكه عمليات اجرايي فاز 12 پارس جنوبي از سال 1384 
آغاز شده است، گفت: در چهار س��ال دولت نهم ميزان پيشرفت فيزيكي 
به 15 درصد رسيد و در اين دوره طرح پروژه فاز 12 دچار تغيير بنيادين 
شد، طوري كه در ابتدا قرار بود يك ميليارد فوت مكعب گاز توليدي اين 
فاز شيرين سازي شده و 2ميليارد فوت مكعب آن به پروژه ايران ال ان جي 
اختصاص يابد، اما در آن دوران براي انعطاف پذيري بيشتر پروژه تصميم بر 

آن شد كه 3 ميليارد فوت مكعب گاز توليدي فاز 12 شيرين سازي شود. 
مدير عامل پتروپارس در ادامه گفت: در چهار سال دولت دهم پيشرفت 
فيزيكي فاز 12 پارس جنوبي به 90 درصد رسيد، در حالي كه از ابتداي 
دوره دولت جديد در مرداد 1392 تا به حال ميزان پيشرفت به 97 درصد 

رسيده و در اين دوره حدود 1/6  ميليارد دلار هزينه شده است. 
وي افزود: پروژه فاز 12 به لحاظ ش��رح كاري كه داشته به طور كامل 
انجام مي شده است فقط روي س��كوي B سه حلقه چاه وجود دارد كه 
در هر بخش، بخش كوچك��ي از حفاري باقي مانده اما در مقايس��ه با 
پروژه هاي ديگر پارس جنوبي اين پروژه زماني به بهره برداري مي رسد 
كه پيشرفت فيزيكي بالاتري داش��ته و تمام بخش هاي دريا و خشكي 

صد درصد عمليات سازه اي شان به پايان رسيده است. 
به گفته وي، اهميت كار انجام شده در فاز 12 پارس جنوبي از آن جهت 
بيشتر مي شود كه اين پروژه در دي ماه سال 1389 مجموعاً 42 درصد 
پيشرفت فيزيكي داشت كه پالايش��گاه آن داراي 25 درصد پيشرفت 

فيزيكي بوده است. 
وي با اشاره به اينكه در حال حاضر توليد گاز از سه سكوي توليدي فاز 
12 پارس جنوبي مجموعاً حدود 50 ميليون متر مكعب در روز است، 
گفت:  تا شهريور ماه 1394 ميزان توليد گاز از اين فاز را به 62 ميليون 

متر مكعب در روز افزايش مي دهيم.

ميلياردرهاتاشبانتخاباتيارانهميگيرند
مخالفت دولت با افزايش قيمت حامل هاي انرژي و همراهي مجلس با دولت در پرداخت يارانه به همه

مجلس در همراهي با دولت نه فقط بر خاف قانون 
هدفمندي، قيمت حامل هاي انرژي را افزايش نداد 
بلكه توافقي ش�د كه نتيجه آن چيزي نمي شود 
جز آنك�ه ميلياردرها تا ش�ب انتخاب�ات يارانه 
بگيرند و به اين ترتي�ب پيش بيني هاي »جوان« 
در يك ماه گذش�ته درباره اينك�ه يارانه بگيران 
متمول از چرخه حذف نخواهند شد، محقق شد. 
دكتر نوبخت علت افزايش نيافتن قيمت حامل هاي 
انرژي را كه طي روزهاي اخير ب�راي آن اعداد و 
ارقام هم تعيين شده بود، فشار بر مردم اعام كرد 
و بر خاف همه ادعاهاي قبلي مبني بر ضرورت 
اصاح قيم�ت حامل ه�اي انرژي گف�ت: »مگر 
مي شود بيش از اين بر مردم فشار وارد كرد.« )!(

وي همچني�ن ارقام افزاي�ش5 درصدي قيمت 
فرآورده هاي نفتي، افزايش 20 درصدي گازوئيل 
و افزاي�ش 10 درصدي قيمت ب�رق را جوابگوي 
يارانه نقدي ندانس�ت، البته برخي معتقدند در 
دولت هستند مشاوراني كه حذف يارانه حدود 
10 ميليون پردرآمد را در سال منتهي به انتخابات 
مجلس كمال بي عقلي مي دانند. شايد از همين رو 
بوده كه مصباحي مقدم در واكنش به اجرا نشدن 
طرح هدفمند ك�ردن يارانه ها و حذف نش�دن 
پولداران يارانه بگير در صحن علني مجلس گفت: 
»دولت مبنا را بر اين گذاشته كه رأي دوره بعدي 
مجلس را به دست بياورد. اين دولت مي خواهد 
اف�كار عموم�ي را از راه ماحظ�ات سياس�ي و 
اجتماعي تحت تأثير قرار دهد.« حال سؤال هاي 
ملي اين اس�ت كه مصالح ملي و اهداف اقتصاد 
مقاومتي چه مي ش�ود؟ مديريت مصرف انرژي 
چه مي شود؟ اصاح الگوي مصرف چه مي شود؟

به گزارش »جوان«، ب��ا تصويب نمايندگان مجلس 
درآمد اجراي قانون هدفمندي در تبصره 21 لايحه 
بودجه سال آينده همچون سال جاري همان 48هزار 
ميليارد تومان تعيين ش��د، بدين ترتيب نيازي به 

تغيير قيمت حامل هاي انرژي در سال آتي نيست. 
نمايندگان مجلس شوراي اسلامي در ادامه بررسي 
لايحه بودجه 94 بخش درآمدي تبصره 21 را كه 
مربوط به اجراي قانون هدفمند ك��ردن يارانه ها و 
افزايش قيم��ت حامل هاي انرژي اس��ت تصويب 

كردند كه بر اين اس��اس در بند الف درآمد حاصل 
از اجراي مواد يك و 3 قانون مذكور در سال 1394 
تا مبلغ 480ه��زار ميليارد ريال تعيين مي ش��ود. 
همچنين بن��د »د« اين تبصره نيز تصويب ش��د، 
يعني 100در صد منابع حاص��ل از افزايش قيمت 
برق و آب در سال هاي 93 و 94 به حساب خاصي 

نزد خزانه داري كل كشور واريز مي شود. 
    سال آينده قيمت حامل هاي انرژي افزايش 

پيدا نمي كند
محمد باقر نوبخت مع��اون برنامه ري��زي و نظارت 
راهبردي رئيس جمهور سه ش��نبه ) 5 اس��فند( در 
حاشيه جلس��ه علني مجلس در جمع خبرنگاران 
در خصوص افزايش 5 درصدي قيمت فرآورده هاي 
نفتي گفت: اين 5 درصد هر س��ال در قانون بودجه 
وجود داشته و اكنون آنچه عمل مي شود همان بنزين 
700 تومان سهميه اي و هزار تومان غير سهميه اي 
است، به عبارت بهتر 5 درصد كسر وبه وزارت نفت 
داده مي شود. معاون برنامه ريزي و نظارت راهبردي 
رئيس جمهور درباره افزايش قيمت حامل هاي انرژي 
براي س��ال آينده افزود: نيازي ب��ه افزايش قيمت 
حامل هاي انرژي نيس��ت. نوبخت همچنين درباره 
تبصره 21 لايحه بودجه در مورد هدفمندي تصريح 
كرد:  آنچه در تبصره 21 اتفاق افت��اد متني بود كه 
كميسيون تلفيق تصويب كرده بود، در واقع مجدداً 
جاي خود را به متن پيشنهادي دولت كه در لايحه 
ارائه شده بود داد، بنابراين با همان روشي است كه در 

لايحه براي سال آينده در نظر گرفته شده است. 
معاون برنامه ريزي و نظارت راهبردي رئيس جمهور 
درباره حذف يارانه هاي پردرآمد گفت: در هر صورت 
اين امكان الان براي دولت وج��ود دارد، با توجه به 
منابعي كه در قانون ديده ش��ده از دو محل صورت 
مي گيرد، نخس��ت اصلاح قيمت هاست كه 6 هزار 
و 800 ميلي��ارد تومان از خزان��ه عمومي در جهت 
پرداخت به خانوارها به صورت نقدي و غير نقدي، 
5 هزار ميليارد توم��ان به منظور تولي��د، 4 هزار و 
800 ميليارد توم��ان در زمينه بهداش��ت، هزار و 
200 ميليارد تومان تسهيلات ارزان قيمت مسكن 
و هزار ميلياردتومان كمك به برنامه اشتغال جوانان 

خواهد بود. 

   كسري 10 هزار ميليارد توماني هدفمندي 
يارانه ها

سخنگوي دولت در مجلس در دفاع از پيشنهاد دولت 
در لايحه بودجه 94 در م��ورد هدفمندي گفت: با 
وجود افزايش قيمت حامل هاي انرژي در سال جاري 
10 هزار ميليارد تومان كسري بودجه در هدفمندي 
روي داد. محمدباقر نوبخت معاون رئيس جمهور در 
دفاع از پيش��نهاد دولت گفت: مگر مي شود بيش از 
اين بر مردم فش��ار وارد كرد، در حال حاضر مجلس 
5 درصد قيمت فرآورده هاي نفتي را گران كرد، 20 
درصد قيمت گازوئي��ل و 10 درصد هم قيمت برق 
گران مي شود و آنچه از محل اين افزايش ها به دست 
مي آيد، جوابگوي يارانه نقدي نيست و نمي توان بيش 
از اين افزايش قيمت ها را به مردم تحميل كرد. وي 
تأكيد كرد: دولت و مجلس نسبت به افزايش قيمت ها 
حساس هستند و نبايد به مردم فشار وارد شود و راه 
ديگر اين اس��ت كه تعداد يارانه بگي��ران را محدود 
كنيم و براي آن هم نمي توان ب��ه راحتي عده اي را 
حذف كرد كه كمبود 10 هزار ميليارد توماني منابع 

هدفمندي يارانه ها جبران شود. 
   پولدارها قابل شناسايي  نيستند

سخنگوي دولت گفت: بس��ياري از مردم استحقاق 
دريافت يارانه نقدي دارند و نمي توان افراد پولدار را 
شناسايي كرد و اين نظر مردم است كه باعث شده ما 

و شما مجلسي ها امروز اينجا باشيم. 
وي تأكيد كرد: اگر افزايش 48 هزار ميليارد توماني 
قيمت حامل هاي انرژي براي هدفمندي يارانه ها 
تصويب ش��ود، يك تكليف مالايطاق براي دولت 
است كه عملي نيست مگر اينكه تصويب كنيد، تا 
رقم 48 هزار ميليارد تومان كه اگر دولت نتوانست 

با مكانيسم تخصيص آن را جبران كند. 
نوبخت در ادامه گفت: در گزارش كميسيون تلفيق 
كه به مجلس ارائه شده با پيش��نهاد اوليه دولت در 
مورد هدفمندي يارانه ها تفاوت وجود دارد و در متن 
قبلي گفته شده بود تا 37 هزار ميليارد تومان درآمد 
كس��ب ش��ود و آنچه اكنون از تلفيق آمده با لايحه 
دولت تفاوت دارد. در عين حال حاوي مطالب مثبتي 
است و آن سقف 48هزار ميليارد تومان براي درآمد 

يارانه ها قابل تحقق نخواهد بود.

از سوي ديگر باهنر نايب رئيس مجلس نيز گفت: 
كميسيون تلفيق كلمه »تا 48 هزار ميليارد تومان« 
را تصويب كرده است. نايب رئيس مجلس با اشاره 
به حذف يارانه خارج نشينان گفت: دولت حتي اگر 
يك نفر را مي تواند شناسايي كند از دريافت يارانه 
حذف كند و اگر كسي به ناحق يارانه مي گيرد، اين 

تصرف در اموال ديگران است و بايد حذف شود. 
از سوي ديگر باهنر افزود: مگر در ايران، 100 نفر با 
درآمد بالاي 10 ميليون نفر هم نيست يا 1000 نفر 
بالاي 8 ميليون تومان نيست، اينها را شناسايي و از 
يارانه حذف كنيد. وي ادامه داد: دولت داراي تدبير 
و اميد است و همان نظر دولت را تصويب كنيد كه 
در همه ارقام كلمه »تا« وج��ود دارد، خود دولت 

مي تواند منابع را تدبير كند. 
   تذكر مصباحي مقدم 

گفتني است در جريان نشست روز گذشته مجلس 
غلامرضا مصباحي مق��دم در تذكر آيين نامه اي با 
استناد به ماده 79 اين قانون در واكنش به مطالب 
نوبخت رئيس سازمان مديريت و برنامه ريزي در 
رابطه با پيشنهادش گفت: پيش��نهاد ما در مورد 
افزايش درآمد حاصل از اجراي قانون هدفمندي 
هدفمندي يارانه ها روش��ن بود و آق��اي نوبخت 
صحبت بن��ده را تحريف كردن��د. مصباحي مقدم 
تصريح كرد: براساس پيشنهادي كه ما ارائه كرديم 
درآمد 62 ه��زار ميليارد توم��ان از محل افزايش 
قيمت حامل هاي انرژي تا 62 هزار ميليارد تومان، 
50 هزار ميليارد تومان، 48 هزار ميليارد تومان و 

علاوه بر آن را هم شامل مي شود. 
وي تأكيد كرد: دولت سال گذش��ته براي درآمد 
حاصل از افزايش قيمت حامل هاي انرژي 48 هزار 
ميليارد تومان آورده بود و 33 هزار ميليارد تومان 
عمل كرد، س��ؤال ما اين اس��ت كه آي��ا 33 هزار 

عملكرد داشت يا 42 هزار؟
وي ادامه داد: س��خنگوي كميسيون تلفيق اعلام 
درصد  مي كند قيمت حامل هاي انرژي حداقل 60 
فوب خليج فارس شود، بنابراين وقتي مي گوييم 
حداقل يعني بنزيني كه الان قيم��ت آن بالاتر از 
60 درصد است سرجاي خودش محفوظ مي ماند 
و نه 2 هزار تومان��ي كه مورد ادع��اي نوبخت بود 
مي شود و نه آن مقدار خواهد بود كه موجب كاهش 
درآمدهاي دولت ش��ود. عضو كميسيون برنامه، 
بودجه و محاس��بات مجلس در پايان با اش��اره به 
فرمايشي از مقام معظم رهبري تأكيد كرد: ايشان 
مي فرمايند نگذاريد اين قانون متوقف ش��ود، اگر 
توقف كند مثل س��اختمان نيمه كاره اي است كه 
زير برف است و خراب خواهد شد كه هم اكنون ما 
شاهد فرو ريختن اين ساختمان و خراب شدن آن 

هستيم، نگذاريد خراب شود. 
بر اس��اس اين گزارش، نوبخت در رابطه با پيشنهاد 
مصباحي مقدم براي افزاي��ش درآمدهاي حاصل از 
قانون هدفمن��دي يارانه ها گف��ت: 62 هزار ميليارد 
تومان درآمد يعني بنزين آزاد ليتري 2 هزار تومان، 
بنزي��ن س��هميه اي 1400 توم��ان و قيمت تمامي 
حامل هاي انرژي دو برابر مي ش��ود؛ كل مبالغي كه 
از محل اصلاح قيمت ها در اختي��ار داريم 31 هزار 
ميليارد تومان است كه پيش بيني مي شود، در سال 
آينده اين رقم به 36 هزار ميليارد تومان افزايش يابد. 
نوبخت تأكيد كرد: پيشنهاد آقاي مصباحي مقدم بر 
آن است تا 31 هزار ميليارد تومان به 62 هزار ميليارد 
تومان افزايش يابد، اين يعني دو برابر ش��دن قيمت 
حامل هاي انرژي، اين محاسبه بس��يار ساده است، 
لذا دولت محافظه كاري نمي كند بلكه براساس تدبير 

مي انديشد و كمك به شرايط اقتصادي مردم است.

هادي  غلامحسيني
   گزارش  يك

وزي�ر جهاد كش�اورزي با 

بهناز قاسمي
   كشاورزي

تأكي�د براينكه ب�ازار رها 
نش�ده اس�ت از جو سازي 
برخي فرص�ت طلب انتق�اد كرد و گف�ت: ما به 
عنوان مسئول توليد كش�ور به مردم اطمينان 
مي دهيم كه ميوه و مرغ به ان�دازه كافي وجود 
دارد و هي�چ كمب�ودي نخواهي�م داش�ت. 
محمود حجتي روز گذش��ته به جمع خبرنگاران آمد و 
گزارشي از تنظيم بازار مواد غذايي در آستانه عيد نوروز 
داد و از رشد توليد و صادرات در 9 ماهه امسال خبر داد. 
وي تعيين قيمت محصولات كشاورزي و كنترل آن را از 
وظايف وزارت صنعت و تجارت دانست و تلاش كرد از 
عملكرد وزارتخانه متبوعش در افزايش بهره وري آب، 
رشد توليد و صادرات دفاع كند و قاطعانه اعلام كرد كه 
با واردات هرگونه محصول كشاورزي خودداري مي كند. 
حجتي در پاسخ به س��ؤال »جوان« درخصوص ميزان 
خسارات محصول گندم در شهرهاي جنوبي كشور گفت: 
هنوز برآوردي ازميزان خسارات ريز گردها برمحصولات 
كشاورزي جنوب كشور انجام نشده است و ريزگردها به 
محصولات كشاورزي همچون كاهو، كلم، گندم و حتي 
درختان ميوه آسيب وارد كرده و بر اساس ارزيابي هاي 
انجام شده، خشكيدگي جنگل هاي بلوط نيز از اين پديده 
در كنار آفات و خشكسالي بي نصيب نمانده است. حجتي 
همچنين ادغام سازمان محيط زيست را در اين وزارتخانه 
به مصلحت ندانست و افزود: به هرحال بايد نمايندگان 

مجلس در اين خصوص تصميم گيري كنند. 
حجتي در پاس��خ به پرسش��ي مبني بر اينكه وزارت 
جهادكشاورزي در آستانه شب عيد چه اقداماتي براي 
تنظيم بازار محصولات كش��اورزي انجام داده است؟ 
اظهار داشت: ميوه ش��ب عيد عمدتاً در سه محصول 
كيوي، پرتقال و سيب خلاصه مي شود، ضمن اينكه 

ميوه به اندازه كافي در داخل كشور وجود دارد. 
وي با اش��اره به ب��ارش برف طي س��ال گذش��ته در 

استان هاي شمالي افزود: به دنبال اين مسئله، عده اي 
س��ر و صدا به پا كردند كه براي ش��ب عيد با كمبود 
مواجه خواهيم بود و در اين زمينه جنگ رواني ايجاد 
كردند كه فش��ار بياورند و اقدام به واردات كنند. وزير 
جهادكش��اورزي با بيان اينكه ممكن است عده اي در 
بازار به دنبال فضاسازي باش��ند كه محصولاتي را كه 
دارند به فروش برس��انند يا محموله اي را وارد كنند، 
گفت: س��ال گذش��ته مقدار زيادي پرتقال در كشور 
فاسد و دور ريخته شد. وي با بيان اينكه يك ميليون 
تن سيب اضافه بر نياز در كشور وجود دارد، گفت: بايد 
دغدغه صادرات و مصرف اين محصول را داشته باشيم، 
ضمن اينكه با اضافه محصول كيوي نيز مواجه هستيم 
و پرتقال به اندازه كافي در كشور وجود دارد. حجتي با 
بيان اينكه فقط سيب و پرتقال خريداري و ذخيره شده 
و وارد بازار خريد و فروش كيوي نشده ايم، گفت: هيچ 
مشكلي براي تنظيم بازار شب عيد وجود ندارد و طبق 
برنامه اي كه ستاد تنظيم بازار پيش بيني و ابلاغ كرده، 
خريد انجام شده و در حال حمل به مراكز استان ها از 
جمله تهران اس��ت، ضمن اينكه توزيع در هشت روز 
پاياني سال )از 22 تا 30 اسفندماه( انجام خواهد شد. 
    قيمت مرغ در ميادين تره  بار چند است؟

وزير جهادكشاورزي با بيان اينكه مرغ به وفور در ميادين 
ميوه و تره بار وجود دارد، گفت: قيمت اين كالا )به صورت 
گرم( در ميادين ميوه و تره بار 6980 تومان است. وي از 
برنامه هاي اين وزارتخانه براي پايين آوردن قيمت مرغ 
در بازار خبر داد و در عين حال گفت: قيمت متعارف مرغ 
كيلويي 7هزار تومان است و بيش از آن منصفانه نيست. 
حجتي با دفاع از سياست هاي كنترل بازار اين وزارتخانه 
تأكيد كرد: مرغ در ميادين ميوه و تره بار كيلويي 6980 
تومان است و به وفور وجود دارد. شركت پشتيباني امور 
دام هم آماده است تا مرغ منجمد كيلويي 5500 تومان 
به همه تعاوني ها تحويل دهد كه در ميادين ميوه و تره بار 

به قيمت 5900 تومان عرضه مي شود.

حجتي: جنگ رواني براي واردات ميوه راه انداختند

http://iets.mporg.ir

www.abfa-guilan.ir 


